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L’esquerra en comú 
‘guanya’ l’alcaldia

Can Ruti avança cap a la 
vacuna contra la diabetis

Guanyem Badalona en Comú, PSC, ERC i ICV-EUiA donaran el seu suport a Dolors Sabater 
perquè sigui investida alcaldessa al Ple del proper 13 de juny
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Un segle de coneixement, formació i persones
L’Institut La Pineda, al barri de Sant Crist-Montigalà, celebra enguany el centenari dels seus orígens, que es remunten al 1915, quan l’Ajuntament de Josep Casas va obrir al Centre l’Escola Municipal d’Arts i Oficis
L’Institut La Pineda, situat als barris 
de Sant Crist-Montigalà, és el centre 
escolar més gran i amb més oferta de 
Badalona. Uns 1.200 alumnes i un 
centenar de professors desenvolupen 
les seves activitats diàries en un dels 
edificis educatius més nous i amplis 
a nivell local, però la història i signi-
ficat del qual es remunta molts anys 
enrere. Un segle, per ser més exactes. 
I és que l’essència, la llavor i l’origen 
del que actualment coneixem com La 
Pineda compleix aquest 2015 100 anys 
de recorregut a Badalona i desenes de 
persones s’han implicat per assenyalar 
una efemèride de la que no gaires insti-
tucions ni entitats poden presumir.
El centre ubicat a dia d’avui al carrer de 
la Batllòria va donar els seus primers 
passos, com a centre propi, als anys 
10 del segle XX. Al 1915, l’Ajuntament 
va destinar 10.000 pessetes a llogar la 
Cooperativa La Bienhechora, la finca 
en la que actualment es troba el Con-
servatori de Música, al Centre. Lide-
rat per l’alcalde Josep Casas i Costa, 
el Consistori hi va engegar l’Escola 

Municipal d’Arts i Oficis de Badalona, 
que va començar a impartir classes de 
diferents disciplines sota la direcció de 
Pompeu Fabra i Poch, enginyer i filòleg 
català per excel·lència. El centre va anar 
creixent amb els anys, a nivell d’oferta i 
acollida, i fins i tot va comptar amb els 
serveis d’un jove Artur Martorell.

Remodelació i canvis de nom amb 
Primo de Rivera i Franco
Al 1927, després d’una remodelació de 
l’edifici, i per Reial Decret de la Presi-
dència de Primo de Rivera, el centre 
passa a ser la Escuela Elemental del 
Trabajo, amb nous ensenyaments, com 
ara mecànics, fusters o químics. Ja 
sota la dictadura franquista, la institu-
ció va ser rebatejada com a Escuela de 
Maestría Industrial, fins que, als 70’, va 
adoptar el nom que mantindria fins al 
seu tancament: Instituto de Formación 
Profesional Badalona I. La demanda 
d’estudis va ser tan intensa que, al 78, 
les especialitats d’automoció, fabrica-
ció mecànica i química es van haver 
de traslladar al Institut de Formació 

 L’escola ha 
organitzat actes 
commemoratius, 
trobades d’antics 
alumnes i docents 
i exposicions

 Presentaran un 
llibre amb fotos i 
escrits de tothom 
que hi ha volgut 
participar

Professional Badalona II, l’actual Ins-
titut Pompeu Fabra, nombrat així en 
commemoració del primer director 
de l’Escola Municipal d’Arts i Ofi-
cis. Les condicions de les antigues 
instal·lacions del centre, però, havien 
quedat obsoletes i les seves limitacions 
impedien que l’escola desenvolupés tot 
el seu creixement potencial.

Mobilitzacions veïnals per exigir 
l’escola
Va ser llavors quan les associacions de 
veïns dels barris de Sant Crist i Mon-
tigalà van començar a mobilitzar-se 
per demanar equipaments públics al 
barri; unes reivindicacions en les que 
va jugar el seu paper com a activista 
veïnal l’actor Jordi Dauder. Finalment, 
les negociacions amb l’administració 
van donar els seus fruits i es va decidir 
que el barri disposaria d’un nou edi-
fici al qual es traslladarien l’Instituts 
de Formació Professional Badalona. 
El centre va obrir al 1983 amb les es-
pecialitats d’electricitat, delineació i 
administració. 

Un 2015 d’activitats i diversos 
actes de commemoració

“La Cremada del Dimoni ha fet 75 anys 
i nosaltres hem fet 100. Com no ho hem 
de festejar?”. Així de clar i contundent 
responen els membres del professorat 
quan els hi preguntes pels motius de 
la commemoració d’aquesta efemèride. 
El 18 de març, l’escola va impulsar una 
trobada amb l’Institut Pompeu Fabra, part 
implicada del centenari recorregut des 
d’aquella originària Escola d’Arts i Oficis, 
i una visita al Conservatori de Música que 
va cloure amb una batucada a la plaça de 
la Vila i que va deixar una significativa 
instantània en la que desenes d’alumnes i 
professors van dibuixar un 100 gegant al 
pati del Pompeu Fabra. Des d’aquell dia, 
l’escola ha organitzat també una trobada i 
un sopar amb antics docents i alumnes, 
que va aplegar unes 200 persones, i ha 
estrenat una exposició als passadissos 
amb fotografies, material antic i docu-
ments d’arxiu històric, entre els que des-
taquen un retrat original i únic de l’alcalde 

de 1914, Josep Casas, a més de la re-
creació d’una aula de la postguerra amb 
elements rescatats de l’època. Un dels 
actes més simbòlics del programa va ser, 
probablement, la plantada d’un centenar 
de pins al voltant de l’institut, a finals del 
mes d’abril. La setmana passada, la con-
sellera d’Ensenyament, Irene Rigau, va 
presidir un acte commemoratiu oficial en 
el que també va prendre part l’Ajuntament 
de Badalona i diferents figures polítiques 
i d’altres àmbits de la ciutat. Per davant 
queda la festa de cloenda, el 18 de juny, 
oberta a tota la comunitat educativa i en 
la que es pretén presentar un llibre com-
memoratiu. A l’octubre, com a acte final, 
l’escola acollirà una exposició sobre 
Pompeu Fabra, elaborada per l’Institut 
d’Estudis Catalans. El director explica 
que la celebració ha estat en tot moment 
motivada pel claustre de professors, que 
han fet seva l’efemèride. Tothom s’hi ha 
implicat i ha posat el seu gra de sorra, so-

Acte celebrat el passat març a l’Institut Pompeu Fabra / Foto: La Pineda

Una escola pionera a la 
ciutat i amb oferta de 
referència a la comarca
Després d’estudiar diferents propostes, 
entre elles el nom de Jules Verne, el 
claustre de professorat va decidir ba-
tejar la nova escola com a Institut La 
Pineda, en referència al conjunt de pins 
entre els que, més de 30 anys després, 
encara es pot passejar a pocs metres de 
l’escola, a tocar del barri de Bufalà. La 
Pineda va ser un dels centres precur-
sors pel que fa al model educatiu. Va 
ser un dels primers en aplicar la refor-
ma educativa de la LOGSE: al 1993 va 
començar a oferir estudis d’Educació 
Secundària Obligatòria i, a partir de 
1995, de Batxillerat, a més dels graus 
mitjà i superior de Formació Professio-
nal. Alguns membres del professorat, 

de fet, van participar en la creació i 
adaptació del nou model a altres ins-
tituts de la ciutat amb menys recorre-
gut i experiència, pel què es podria dir 
que La Pineda va exercir d’exportador 
de docents per a la resta de la ciutat. 
En poc temps, el nombre de cicles i 
de disciplines professionals va créixer 
tant que va ser necessari establir torns 
de matí i tarda. Actualment, explica el 
director de l’escola, Esteve Rovira, La 
Pineda és un referent i atrau estudiants 
d’ESO i Batxillerat de tot el districte i la 
ciutat, però, més enllà d’això, disposa 
d’una gama de cicles i especialitats que 
serveixen de referent també a nivell co-
marcal, al Maresme i al Vallès.

bretot aquells que van viure el trasllat des 
del centre antic i senten aquest centenari 
d’una forma especial i plena de records. 
Un d’ells és l’Àngel Martínez Rius, que 
va ser alumne i professor a les antigues 
instal·lacions del barri del centre i ara 
imparteix informàtica a La Pineda. “Jo he 
vist aixecar aquesta escola totxo a totxo”. 
Delineant a l’antiga escola, Rius, com 
tothom el coneix, s’apropava amb altres 
companys del claustre setmanalment a 
supervisar les obres del nou edifici. Amb 
entusiasme, explica que s’apropaven fins 
al solar del carrer de la Batllòria per re-
visar, plànols en mà, que tot progressés 
de forma adequada. Ara ell viu a Mollet, 
però després de quasi 40 anys, com al-
tres professors que no són de Badalona, 
continua ‘enganxat’ a La Pineda i té clar 
que ho seguirà estant fins que es jubili: 
“El millor d’aquesta escola és la gent. Hi 
ha persones molt bones i bon rotllo. Al 
llibre queda reflectit perfectament”.

Acte oficial amb Irene Rigau / Foto: Gencat



5Publicitat
 Eduard Monterde - publicitat@gestiocomunicativa.com

Actualitat4
Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com

Núm. 486
Del 05/06 al 11/06/2015

Núm. 486
Del 05/06 al 11/06/2015

La continuïtat dels fins ara cap visibles 
de la política local era tota una incòg-
nita abans de les eleccions munici-
pals. L’únic que s’havia pronunciat al 
respecte era Xavier Garcia Albiol, que 
havia anunciat que no tornaria a ser 
candidat als comicis de 2019, pot ser 
totalment confiat en revalidar l’alcaldia 
quatre anys més. Vistos els resultats i 
davant la més que possible opció de 

Garcia Albiol serà l’únic cap de llista del darrer mandat 
que es torni a presentar si no revalida l’alcaldia

quedar-se sense el govern de la ciu-
tat, el encara batlle en funcions ha 
rectificat. Ho va dir fa uns dies i ho ha 
confirmat aquesta setmana. Garcia Al-
biol ha canviat de parer i assegura que 
es tornarà a presentar com a candidat 
del PP si no pot governar els propers 
quatre anys. Per desmentir rumors, va 
apuntar que no té intenció de substi-
tuir Alicia Sánchez-Camacho al PPC 

Les negociacions per a formar un govern de 
coalició d’esquerres fan alcaldessa Dolors Sabater

  PSC, ERC i ICV-
EUiA recolzaran 
la investidura de 
la candidata de 
Guanyem BDN 

 Albiol: “El PSC 
s’equivoca donant 
suport a l’esquerra 
independentista”

havien estat valorats molt positivament 
par ambdues parts. De fet, la bona sinto-
nia de la primera reunió en solitari entre 
Guanyem i PSC va donar pas a que els 
socialistes oficialitzessin el seu suport a 
Sabater el dia següent, ahir, després de 
la trobada conjunta. Les quatre forces 

Complerta la primera setmana de negocia-
cions i a uns 10 dies del Ple d’investidura, 
Badalona ja sap que tindrà nova alcalde-
ssa. Ahir al vespre, després de la primera 
trobada conjunta entre Guanyem Badalo-
na, PSC, ERC i ICV-EUiA, socialistes, re-
publicans i ecosocialistes van confirmar 
que donarien el seu suport a Dolors Saba-
ter. Durant tota la setmana, la plataforma 
ciutadana s’ha trobat per separat amb les 
tres formacions. Ahir, ERC i ICV-EUiA ja 
havien confirmat els seus cinc vots (tres 
i dos) de suport per al proper 13 de juny 
per poder aixecar la vara de l’alcaldia. Els 
darrers en anunciar-ho oficialment va ser 
el PSC, que va esperar fins a la reunió 
d’ahir amb tots els partits d’esquerra que 
pretenen treballar en la formació de go-
vern. La confluència d’idees entre els de 
Dolors Sabater, Oriol Lladó i Àlex Mañas 
era més o menys previsible i es conside-
rava virtualment factible fins i tot abans 
d’entrar en terreny de converses formals. 
El vincle més complicat es plantejava amb 
el PSC, tot i que els primers contactes 

han assegurat tenir moltes coincidències 
i punts en comú a nivell de programa i 
comparteixen el 90% del programa: aten-
dre l’emergència social; participació ciu-
tadana vinculant, transparència i codi ètic, 
sobretot. Les negociacions continuaran 
avui, on començaran les trobades enfo-

cades a elaborar un programa conjunt de 
govern d’unitat i en la que participaran dos 
membres de cada partit. D’altra banda, la 
setmana vinent continuaran les converses 
per solidificar la constitució del govern de 
coalició. La principal incògnita ara és sa-
ber si el PSC, a més de donar suport a 

la investidura, accepta entrar dins el go-
vern. A priori, les sensacions són bones 
i la intenció dels socialistes és sumar. 
No obstant, qualsevol pacte i decisió en 
aquest sentit haurà de passar abans i ser 
ratificada per l’assemblea de l’agrupació 
la setmana vinent. Aquest matí, Dolors 
Sabater demanarà en roda de premsa a 
l’alcalde en funcions, Xavier Garcia Al-
biol, que convoqui una mesa de traspàs 
de poders per imprimir “transparència” al 
canvi a l’Ajuntament. D’altra banda, Guan-
yem també mantindrà converses, en els 
propers dies, amb CiU i C’s, amb el desig 
d’ampliar els suports. 

Albiol critica la postura del PSC 
En declaracions a aquest diari, Xavier 
Garcia Albiol considera que “el PSC 
s’equivoca donant suport i i l’alcaldia a 
l’esquerra independentista radical” i creu 
que “Badalona ho pagarà”. Pel que fa al 
canvi del govern, l’alcalde en funcions 
afirma que deixaran l’Ajuntament “en-
dreçat” per al relleu.

Després de la primera reunió conjunta, Guanyem Badalona, PSC, ERC i ICV-EUiA acorden la investidura

Havia anunciat que no tornaria a ser candidat, però ha rectificat davant la possible pèrdua de l’alcaldia
i que el seu “objectiu és Badalona”.  
Serà, doncs, l’únic dels candidats dels 
quatre partits amb representació el da-
rrer mandat que tornarà a prestar la seva 
cara per encapçalar una candidatura el 
2019, en principi. Jordi Serra, líder dels 
socialistes, hauria d’anunciar en breus 
la seva dimissió. Així ho ha donat a en-
tendre el seu partit, que, ja fa uns dies, 
va explicar que faria una reflexió interna 

sobre el futur del seu candidat i de la 
pròpia agrupació. De moment, però, el 
moviment no s’ha donat o, com a mí-
nim, no s’ha fet públic.
Tampoc repetirà el convergent Ferran 
Falcó. Després d’afrontar quatre elec-
cions, el líder badaloní de CiU ja ha 
avançat que no serà candidat al 2019. 
Tot i presentar “una proposta renovada 
i un bon equip”, el diputat admet que 

els resultats no han estat positiu i que 
cal continuar endavant amb el “procés 
de renovació” perquè “l’embranzida” 
que la candidatura ha agafat a nivell 
intern aquesta campanya no s’aturi i 
progressi.
El quart cap visible de la ciutat, 
l’ecosocialista Àlex Mañas, també ha 
avançat que no repetirà com a candi-
dat ni regidor. “Molta gent del partit ja 
sabia que jo no repetiria si no era al-
calde. Així ho vaig decidir i així ho vaig 
transmetre abans de les eleccions”. 
El d’ICV-EUiA assegura que tenia clar 
que la seva etapa al Consistori “tenia 
data de caducitat” i que, ara, s’ha de 
“construir un nou lideratge i relleu per 
al 2019”. “Podré afrontar aquests qua-
tre anys amb més llibertat, sense estar 
pendent de cremar-me o no”.
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Jordi Subirana intentarà 
liderar el projecte de CiU 
a les municipals de 2019
Si bé fa uns dies l’alcaldable de CiU, 
Ferran Falcó, avançava que no es tor-
naria a presentar com a candidat a les 
eleccions del 2019, el líder d’UDC i 

Els socialistes, amb la mirada 
posada en el futur de Jordi Serra

El primer secretari del PSC i número ‘2’ 
de la candidatura, Àlex Pastor, va expli-
car divendres passat que l’alcaldable 
socialista, Jordi Serra, ha posat el càrrec 
a disposició i que l’agrupació estudiarà 

internament quina decisió prendre. Se-
rra no s’ha pronunciat sobre el seu futur 
des del 24M i diferents sectors del partit 
esperen que ho faci aquests dies abans 
de la investidura. Demà, l’agrupació 

celebra la seva primera assemblea al 
centre cívic de La Salut després de les 
eleccions per analitzar els resultats i el 
posicionament del partit pel que fa a la 
constitució del nou Ajuntament. No es 
ratificarà, però, cap pacte ni acord fins la 
setmana vinent. Un dels símptomes de 
la possible substitució de Serra és que 
el candidat ha estat apartat de les nego-
ciacions per formar un possible govern, 
que estan sent liderades per Pastor amb 
altres companys i candidats com ara 
Rubén Guijarro. Tot i que s’esperava que 
pogués haver algun moviment aquesta 
setmana, de moment continua sense 
haver-hi cap novetat. D’altra banda, el 
PSC encara un procés d’anàlisi sobre 
els resultats, les seves causes i de re-
flexió interna per analitzar la situació del 
partit i com encarar una reestructuració. 
Aquesta tasca ha de ser compaginada 
amb les converses per intentar formar 
una coalició amb Guanyem, ERC i ICV.

número ‘2’ de llista, Jordi Subirana, 
ha afirmat aquesta setmana a RàdioB 
que no només es tornarà a presentar, 
sinó que la seva intenció es intentar 
liderar el projecte de la federació a les 
municipals de 2019. Les seves decla-
racions s’oposen al parer de Falcó, 
que considera que també Subirana 
hauria de replantejar-se el seu paper 
i fer un pas enrere per deixar pas a 
la renovació. El president d’Unió creu 
que, en els propers anys, s’ha de tre-
ballar per aconseguir un projecte re-
novat i engrescador i ressituar CiU a 
l’Ajuntament. Subirana assegura que 
“molta gent” li ha transmès “que li 
hagués agradat” que ell fos el candi-
dat en els presents comicis, tot i que 
Unió va estar d’acord amb el pla con-
sensuat amb CDC i van tancar files 
per tirar endavant. Un cop vistos els 
resultats, diu, “toca parlar-ne interior-
ment”.

El candidat va posar el seu càrrec a disposició del partit

Un miler de veïns es concentra a favor de Garcia 
Albiol davant la seva possible pèrdua de l’alcaldia

enllà que m’hagin votat o no”. Tant en 
declaracions als mitjans com durant el 
discurs que va pronunciar per als ciu-
tadans allà congregats, Albiol va insistir 

Prop d’un miler de persones es va donar 
cita dimarts a la tarda a la plaça del Che 
Guevara, frontera entre els barris de Lle-
fià i La Salut, per donar suport al encara 
alcalde en funcions i candidat del PP, Xa-
vier Garcia Albiol. Un bany de masses per 
al mediàtic polític ‘popular’ en una de les 
zones humils de la ciutat que ha fet seves, 
superant el 40% de recolzaments, i que 
més rèdit de votants li ha aportat a les da-
rreres dues eleccions. Tot i comptar amb 
un equip de megafonia i un ferm dispo-
sitiu policial, tant de Guàrdia Urbana com 
de Mossos d’Esquadra, ja que l’avinguda 
Marquès de Sant Mori i l’avinguda Aus-
tràlia -dues importants artèries del ba-
rri,- van haver de ser tallades, Albiol va 
assegurar que la concentració ha estat 
totalment espontània i sorgida del veïnat, 
fruit del “boca a boca” a carrers i xarxes 
socials. “Em sento molt content perquè 
penso que és molt representatiu,  més 

en la seva clara victòria a les urnes, a 30 
dels 34 barris de la ciutat, en assenyalar 
al PSC com el principal responsable de la 
cristal·lització d’un govern alternatiu i en 

titllar de “radicals independentistes” als 
integrants de Guanyem Badalona, segon 
partit amb més vots i a priori líders d’un 
hipotètic govern de coalició a quatre. 

L’alcalde en funcions va tornar a demanar 
al PSC que “reflexioni”, i que, si no ho fa, 
haurà de ser “responsable de les seves 
accions i les seves conseqüències”. Tan-
mateix, va fer una crida perquè tothom 
corri la veu fins al dia 13 de juny, dia de 
la investidura, i transmeti a les persones 
socialistes del seu entorn que reclamin 
al PSC de Badalona no donar el govern 
als “independentistes”. Les mostres de 
suport entre els ciutadans presents van 
ser molt clares. Es van veure diferents 
pancartes, samarretes i gorres de recol-
zament a Albiol i constants càntics a fa-
vor de la seva continuïtat al govern. Tot i 
que els afalacs a la figura del batlle eren 
predominants a la manifestació, també es 
van escoltar persones indignades amb el 
fet que quatre partits intentin fer fora el 
PP i alguns ocasionals i desafortunats 
comentaris cap a la resta de partits i al-
guns dels seus membres.

L’alcalde en funcions es va donar un bany de masses i va rebre el suport de molts veïns a Llefià-La Salut
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La Fiscalia no veu delicte en l’entrada sense ordre 
judicial d’un regidor del PP a una entitat de Llefià

  La fiscal no 
veu “risc lesiu” 
en l’accés a la 
seu i demana 
l’absolució  

 L’acusació 
manté que l’edil 
va irrompre sense 
cap consentiment

que no es trobava a la ciutat aquells 
dies i es va assabentar, diu, després de 
l’incident. Ahir, al judici, el president, 
Manuel Vázquez, va admetre que pot 
ser sí havia estat avisat per abandonar el 
local, però assegura que l’Ajuntament en 
cap moment va voler oferir per escrit un 
altre espai i que no pensaven abandonar 
el de Sagrada Família fins tenir aquesta 
garantia.

El regidor en funcions de Seguretat i 
Convivència, Miguel Jurado, va seure 
dimarts al banc dels acusats del jutjat 
penal número 20 de la Ciutat de la Jus-
tícia “en qualitat d’acusat” per un pre-
sumpte delicte de violació de domicili 
de persona jurídica a finals de juliol de 
l’any 2012. La Hermandad Rociera An-
daluza Virgen del Rocío La Esperanza, 
part denunciant, va portar l’edil del PP 
davant la Justícia al·legant que aquest 
havia accedit de forma il·legal al local 
que l’entitat tenia al carrer Sagrada Fa-
mília, al barri de Llefià. El membre del 
govern ‘popular’ va estar acompanyat 
per diferents càrrecs de confiança i al-
tres regidors de l’executiu de Xavier 
Garcia Albiol durant el procediment 
oral, que es va allargar unes tres hores 
durant les quals van testificar diferents 
persones, com ara l’excap de la Guàrdia 
Urbana, Antonio Piña, i diversos mem-
bres i exmembres de l’entitat.
L’acusació particular va centrar les seves 
preguntes i arguments en el fet que el re-
gidor ordenés l’entrada a la Hermandad, 
el 31 de juliol de 2012, sense ordre ju-
dicial ni consentiment del seu president, 

Des de la defensa, Jurado i els di-
ferents testimonis van apuntar que 
l’entrada es va realitzar per a inspec-
cionar el local perquè diferents perso-
nes de l’associació havien confirmat 
que ja no hi havia activitat a l’interior i 
que, en veure que continuava ocupat, 
el van precintar perquè no disposaven 
de permís. Tanmateix, asseguren que 
el contracte d’arrendament estipula 

que l’Ajuntament, encarregat de pagar 
l’espai, havia de poder accedir al local 
quan ho demanés, i que així ho va fer en 
diferents ocasions i mitjançant diverses 
vies abans del 31 de juliol.
Al final del judici, la Fiscalia va conclou-
re que no es pot imputar cap fet delictiu 
al regidor Miguel Jurado pels fets, que 
no s’albira “risc lesiu derivat de l’accés 
al local” i que l’entrada estava emparada 

per la resolució del contracte del lloguer, 
que estipulava el dret de l’Ajuntament a 
poder entrar previ requeriment. Així 
doncs, va demanar l’absolució de cap 
delicte penal. La defensa, posterior-
ment, es va afegir a la petició, i va as-
senyalar que resulta determinant que la 
Fiscalia ha mantingut la mateixa postura 
que a la fase d’instrucció, quan també va 
demanar l’absolució.
L’acusació particular, contràriament, 
manté la demanda de quatre anys de 
presó, 12 anys d’inhabilitació especial 
per a càrrec públic, multa de 30 eu-
ros per dia durant 12 mesos, més de 
10.000 euros, i 300.000 més per danys 
i perjudicis morals i contra la llibertat 
religiosa, a abonar subsidiàriament per 
l’Ajuntament de Badalona. La defensa, 
per la seva part, considera que les pro-
ves són “inconsistents” i que la pena i 
sancions demanades són “manifesta-
ment desorbitades”. Tanmateix, va exi-
gir la condemna de costes per a la part 
acusada.    
La sentència judicial del cas podria 
fer-se pública durant les properes set-
manes.

Dimarts, el regidor Miguel Jurado va seure al banc dels acusats denunciat per presumpta violació de domicili Troben la forma de crear unes nanopartícules que frenen la destrucció de les cèl·lules que produeixen la insulina

Fa dos anys, el Grup d’Immunologia de la Diabetis 
de l’Institut Germans Trias feia pública una nova 
teràpia que evitava, en ratolins que espontàniament 
pateixen la malaltia, l’aparició de diabetis tipus 1. 
Gràcies a aquella troballa i a la feina que se n’ha 
derivat, finançada pels governs català i espanyol i 
potenciada pel mecenatge de particulars, els inves-
tigadors han donat un nou pas per aconseguir, a 
mitjà termini, una vacuna per prevenir o arribar a 
curar la malaltia en humans. Es tracta de crear al 
laboratori unes nanopartícules anomenades lipo-
somes que, en ser introduïdes al cos, aconseguei-
xin frenar la destrucció de les cèl·lules beta, enca-
rregades de produir la insulina, i per tant, evitar la 

la tecnologia. Els liposomes mesuren entre mitja 
i una micra de diàmetre i imiten les cèl·lules que 
produeixen insulina en el moment en què moren 
de manera natural. Aquesta, com ja es va consta-
tar en l’estudi previ, és la manera de fer que el cos 
no destrueixi les cèl·lules beta, sinó que les torni 
a tolerar. El grup investigador és dels primers del 
món que usa liposomes que imiten cèl·lules en 
procés de mort natural per combatre una malaltia 
autoimmunitària, i el primer que ho fa per comba-
tre la diabetis. En l’avenç també hi han col·laborat 
investigadors de la Universitat de Barcelona i de la 
Universitat de Lleida. 
Els propers passos seran fer la prova in vitro amb 

diabetis. Un sistema amb moltes possibilitats de 
traduir-se en una vacuna per als humans. La in-
venció està en vies de protecció industrial i se n’ha 
sol·licitat una patent internacional. Aquest desco-
briment suposa un gran avenç respecte a la darrera 
troballa, quan els investigadors van evitar que el 
cos destruís les cèl·lules beta modificant unes al-
tres cèl·lules del sistema immunitari anomenades 
dendrítiques. El pas va ser important però requeria 
extreure de l’individu cèl·lules dendrítiques i fer-hi 
canvis, per després tornar-les a injectar. Un pro-
cés complicat i costós. Amb aquest nou estudi, de 
moment provat en ratolins, es pot aconseguir el 
mateix efecte d’una manera molt més senzilla. 
 
Gotetes d’aigua i greix que es poden fabricar 
a gran escala
Els liposomes, ja usats com a tractament mèdic en 
diverses ocasions, no són cèl·lules, sinó petites 
gotetes d’aigua amb una capa externa de greix, 
semblant a la que recobreix les cèl·lules. Es poden 
generar mitjançant un procés altament especia-
litzat, però senzill i segur, i que dóna facilitats de 
producció a gran escala.
 
La clau: cèl·lules beta en procés de mort natural
Per a l’estudi de Germans Trias, els investigadors 
han treballat amb el grup ICREA de l’Institut Català 
de Nanociència i Nanotecnologia (ICN2), el Centre 
d’Excel·lència Severo Ochoa ubicat al Campus de 
la UAB, que aplica solucions nanotecnològiques 
a reptes relacionats amb la biologia, l’energia o 

cèl·lules humanes, fer assajos clínics en perso-
nes candidates a vacunació preventiva i curar la 
malaltia combinant la vacuna amb teràpies rege-
neratives. És previst que els assajos es facin amb 
pacients de l’Hospital Germans Trias mateix. En 
paral·lel, també es preveu optimitzar el producte 
amb estudis de dosi i pauta, i obrir la possibilitat 
de personalitzar-lo. Per a tot això caldrà continuar 
obtenint finançament mitjançant convocatòries 
competitives d’agències públiques. A més, actual-
ment el grup està cercant la col·laboració activa i la 
inversió de la indústria farmacèutica. El mecenatge 
continuarà sent important i s’estudia fer una cam-
panya a Badalona.

TUSGSAL estrena en proves 
un microbús 100% elèctric

Investigadors de Can Ruti donen un important pas 
cap a la creació de la vacuna contra la diabetis 1

TUSGSAL ha posat en marxa aquests dies un petit 
microbús de color groc que es pot veure fent servei 
a diferents línies de la xarxa d’autobusos del Bar-
celonès Nord. Es tracta d’un vehicle 100% elèctric 
que l’empresa està experimentant per estudiar el 
seu comportament. El vehicle, anomenat Wolta, ha 
estat dissenyat per la enginyeria Carpini amb una 
moderna carrosseria de Car Bus. La unitat funcio-
na exclusivament amb l’energia acumulada en un 
grup de bateries situades al sostre i no genera cap 

tipus d’emissió contaminant. El sistema de gestió a 
bord permet controlar l’ús de les bateries i el grup 
de tracció optimitzant el funcionament integral del 
minibús. Malgrat el seu petit tamany -només fa sis 
metres de llargada- ofereix un espai confortable per 
a 22 passatgers i un seient per a persones amb mo-
bilitat reduïda.  La prova d’aquest vehicle respon a 
la permanent preocupació de Tusgsal pel medi am-
bient amb la utilització de vehicles de baix consum 
i no contaminants.

Foto: TUSGSAL

Foto: Arxiu
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L’Ajuntament de Badalona i l’ONCE han presentat 
el cupó amb la imatge de Badalona com a Ciutat 
Europea de l’Esport 2015. Més de cinc milions i 
mig de cupons del sorteig del dilluns 15 de juny 
reproduiran la imatge del passeig Marítim i del 
pont del Petroli. Des d’aquesta setmana i fins al 
dia 15 de juny, els cupons ja es poden adquirir 
als 100 punts de venda de la ciutat. El cupó amb 
la imatge de Badalona forma part d’una sèrie que 
l’ONCE dedica a les cinc ciutats espanyoles es-
collides com a Ciutat Europea de l’Esport durant 
aquest 2015: Alcobendas, Alhaurín de la Torre, 
Chiclana, Telde i Badalona. Recordem que l’entitat 
European Capitals of Sport Association (ACES) 
va seleccionar Badalona com a Ciutat Europea de 

l’Esport 2015 en considerar que és un bon exem-
ple de municipi on l’esport és un instrument que 
promou la salut, la integració, l’educació i el res-
pecte. Les autoritats consideren que la iniciativa 
contribuirà a reforçar la imatge de la ciutat arreu 
de l’Estat.

· Directori comercial
· Com arribar-hi
· Localització GPS
· Informació turística
· Agenda d’activitats
· Ofertes i promocions

BadalonaGuia
Troba tots els serveis 

que t’envolten

DESCARREGA’T L’APLICACIÓ 
GRATUÏTAMENT

Augmenta 
les vendes a 

tocar d’un dit !
Si el teu negoci no es troba a la guia,
 posa’t en contacte amb nosaltres!
651 976 517 - 93 383 94 93
badalonaguia@gmail.com

El Màgic continua incorporant 
marques de renom el 2015 i 
incrementa les afluències

Badalona, imatge de més 
de cinc milions i mig de 
cupons de la ONCE

Després de noves i importants incorporacions 
durant el 2014, amb marques com Sprinter, 100 
Montaditos, Centros Únicos, Tezenis o Marco Al-
dany, el Màgic ha continuat la primera meitat de 
2015 amb obertures de negocis de renom que se-
gueixen rellançant l’activitat del centre comercial 
badaloní. Les noves firmes són Lizarran, important 
cadena de restauració; Muy Mucho, botiga espe-
cialitzada en articles de la llar, regal, decoració i 
complements personals; Misako, coneguda marca 
de bosses i complements; Klins, cadena de roba 
infantil; Jazztel, operador de telefonia; Desigual, 

important marca de moda que ha tornat al centre 
comercial obrint en un altre local, i les cadenes de 
bijuteria i rellotges  Göhe i Time Road, aquesta úl-
tima del grup Festina. L’evolució de les afluències 
al centre comercial no ha deixat d’incrementar-se 
des de la seva obertura, si bé que des de l’arribada 
de les cadenes H&M i Mercadona els índexs 
d’augment superen el 25%. El mix comercial del 
centre s’ha reforçat ens els últims mesos seguint 
una estratègia de comercialització encarada a oferir 
els rètols més desitjats pels clients, expliquen des 
del centre.

Foto: Màgic

MicroBank va concedir durant l’any 2014 un total 
de 545 microcrèdits a Badalona per valor de 3,1 
milions d’euros. El finançament s’ha ofert a perso-
nes, famílies, emprenedors i microempreses amb 
dificultats d’accés al sistema creditici tradicional 
i amb l’objectiu de facilitar l’activitat productiva i 
l’ocupació, el desenvolupament personal i fami-
liar, així com la inclusió financera. Un total de 147 
d’aquests microcrèdits s’han atorgat a emprene-
dors que volien iniciar un projecte d’autoocupació 
i a autònoms i microempreses que necessitaven 

La Caixa va concedir 3,1 
milions en microcrèdits a 
Badalona durant el 2014

donar un impuls al seu negoci. Durant el primer tri-
mestre del 2015, MicroBank ha concedit un total de 
8,4 milions en préstecs a l’àrea de Badalona. 153 a 
familiars i socials i 40 a emprenedors i autònoms. 
MicroBank ofereix a aquests col·lectius dues op-
cions de finançament: el microcrèdit Emprenedors 
i Negocis, que té com a objectiu el finançament de 
l’inici, la consolidació o l’ampliació del negoci i el 
microcrèdit social per a emprenedors que comp-
ten amb l’assessorament d’alguna de les entitats 
col·laboradores de MicroBank. 

Foto: La Caixa
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Tallar + assecar                         20€

Color + assecar                      25€

Tallar + color + assecar                    35€ 

Tallar+ reflexes + assecar               35€

Tallar + metxes californianes + assecar  40€

Imprescindible presentar DNI
IVA inclòs

si ets menor de 28 ANYS

Guifré, 95
93 383 75 07
www.alfonsviñas.com
guifre.95@gmail.com
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El Tacón del Duende 
ofereix un festival a 
canvi de menjar solidari 
El Taconcillo, Agüita Salá i Los 
Salaos seran els quadres de ball 
encarregats d’iniciar el primer 
Festival Solidari que se celebra 
aquest diumenge, 7 de juny de 
12 a 20 hores, a l’antigua escola 
de Lloreda (carrer Figueres, s/n). 
El certamen, que serà presentat 
per Prudencio Sánchez i Jose 
Luis Barceló, oferirà música i 
ball de caire andalús, com sevi-
llanes, flamenc i rumba. Durant 
el llarg de tota la jornada, pujaran 
a l’escenari artistes i grups com 
Vergüenza Ajena, Rubén Naro, 
Iván Rubio, El Kalibra, Sueño 
Flamenco i Contratiempo, entre 
altres. L’objectiu d’aquest festi-
val és recaptar el màxim nombre 
d’aliments no peribles, que es 
destinaran a les famílies més ne-
cessitades.

La Mare de Déu de Fàtima 
recorre els carrers de Llefià
El passat diumenge, 31 de maig, 
l’Hermandad Santísimo Cristo del 
Redentor y Nuestra Señora de la 
Soledad va passejar pels carrers del 
barri de Llefià, la tradicional Proces-
só de la Mare de Déu de Fàtima, que 
enguany ha arribat a la 32a edició. 
La missa solemne a la parròquia de 
Sant Antoni de Pàdua donava inici a 
aquesta processó, en què la Mare de 
Déu de Fàtima anava acompanyada 
de Sant Josep -patró de l’Hermandad 
badalonina-, del sagrat cor de Jesús 
i la Banda de Cornetes i Tambors 
de Mataró, entre altres confraries i 
entitats de caire religiós d’arreu de 
Catalunya. La processó va recórrer 
el carrer de Pérez Galdós, les avin-
gudes de Marquès de Sant Mori i 
Doctor Bassols, la ronda de Sant An-
toni, el carrer Sant Cebrià i finalment 
l’avinguda d’Amèrica.

Acompanyada de Sant Josep i el sagrat cor de Jesús

El grup de muntanya recorre diversos municipis

Una quinzena de persones del grup de muntanya de 
la Fundació Ateneu de Sant Roc va realitzar el pas-
sat cap de setmana, del 30 de maig a l’1 de juny, una 
sortida per les terres de l’Alt Empordà; concretament a 
Maçanet de Cabrenys, Les Salines, Castell de Cabrera 
i La Vajol. El dissabte iniciaven el camí amb la des-
coberta de l’entorn per la ruta de l’exili, Can Barris, la 
Mina d’en Negrín, la frontera francesa i el monument 
a Lluís Companys, situat a l’Agullana. El dia central 
va ser diumenge, quan van començar l’excursió amb 
una pujada de 600 metres de desnivell, entre boscos 
d’alzina i roure i amb un recorregut de més de 18 qui-
lòmetres fins arribar a les Salines. A la tarda van visitar 

Amb la lectura del pregó a càrrec del rector de 
l’església de Santa Maria, Jaume Aymar i el con-
cert de corals a la mateixa església donaven inici 
aquest dijous, 4 de juny, a la Festa del Corpus 
2015 que organitzen els Catifaires de Dalt la Vila 
al seu barri, amb el suport de diverses entitats 
de la ciutat, en motiu de la festivitat del Corpus 
Christi. Però l’acte central tindrà cita aquest diu-
menge, dia 7 a partir de les set del matí, on els 
veïns guarniran més d’una desena de carrers del 
barri de Dalt la Vila amb les catifes d’art efímer 
que es mantindran durant tot el diumenge. A més, el poble de Maçanet de la mà de l’historiador Pere 

Roura i Sabà, descobrint així la història de la muralla, 
origen d’esglésies, construccions de cases i carrera, 
la importància dels ferrers, fabricants de claus i taps 
de suro, molt apreciats al país de França. Finalment, el 
dilluns van realitzar una passejada fins el Formiguer i 
es van remullar al riu d’aigües ben fredes. D’altra ban-
da, la Fundació Ateneu de Sant Roc (carrer Càceres, 
34-36), ha celebrat durant aquests dies la cinquena 
edició de la Setmana de l’Art i la Creativitat. D’altra 
banda, acull fins el 18 de juny, una mostra de treballs 
del grup de puntaires. Recordem, a més, que fins el 
21 de juny celebren les seves Festes de Primavera.

el mateix dia a les 18.30h, es realitzarà l’ofici a 
l’església de Santa Maria i, tot seguit, per finalitzar 
la festivitat, la processó del Corpus pels carrers 
de Dalt la Vila. També el diumenge, la parròquia 
de Sant Jaume Apòstol, amb la col·laboració de 
la Hermandad i Centre Cultural de l’Esperanza, 
organitza la seva processó a les 18h, i que reco-
rrerà el carrer de Josep Mª de Sagarra, avingudes 
d’Alfons XII, del Congrés Eucarístic i del Marqués 
de Mont-roig. D’altra banda, del 4 al 7 de juny 
es podrà visitar l’ou com balla a la Rectoria de 
Santa Maria.

La Plataforma Social i Cultural 
de la Gent Gran celebra el seu 
vuitè festival al Teatre Zorrilla

La Fundació Ateneu de 
Sant Roc a l’Alt Empordà

Les catifes de flors i l’ou 
com balla centren la Festa 
del Corpus a Badalona

Per segon any consecutiu, el Teatre Zorrilla 
acull aquest dissabte, 6 de juny a partir de les 
17 hores, la vuitena edició del Festival de la 
Gent Gran, que organitza la Plataforma Social 
i Cultural de la Gent Gran de Badalona, amb 
el suport de l’Ajuntament de Badalona, BBVA, 
Tusgsal i Barceló Viatges. En tot el festival, que 
s’espera que tingui una llargada de tres hores, 
passaran per l’escenari un total de nou actua-
cions realitzades per diversos artistes, casals 
i associacions. El grup de dansa Life Dancing 
serà l’encarregat d’obrir el teló i de donar pas a 

les interpretacions del grup de la gent gran del 
Casal de Joan Valera, del barri de Sant Mori de 
Llefià; el coro rociero del Centro Cultural Ro-
ciero Andaluz Nuestra Señora de la Esperanza; 
la coral del Congrès; el grup de gent gran del 
Casal de Sant Crist de Can Cabanyes; la can-
tant Isabel de Mérida; la rondalla de l’Asociación 
Cultural Andaluza Casa de Córdoba de Badalona, 
i les corals de Can Mercader i de Pep Ventura. A 
l’espectacle s’estima que assisteixin més de 300 
persones associades a la plataforma, casals de la 
ciutat i entitats arrelades amb la gent gran.

Les festes continuen a Llefià, Canyadó i la Morera
de la 1a Cursa Pirata Nocturna. De cara 
a diumenge, dia 7 a les vuit del matí, 
tindrà inici el torneig de 12 hores de 
petanca en la categoria femenina. Però 
la festa de Canyadó no acaba aquí, ja 
que el propers dies, 12, 13 i 14 de juny, 
remuntarà amb diverses activitats es-
portives i la traca final de Bufons del 
Foc i del Toc, entre altres.

Sant Mori de Llefià
Amb el tradicional ‘chupinazo’ des del 
Centre Cívic Torre Mena a les 17.15h 
d’aquest divendres, iniciaran les fes-
tes de Sant Antoni de Llefià, que do-
narà pas a jocs populars i xocolatada 
(17.30h) al parc de la Solidaritat. De 
cara a la nit, a les 21.30h, el carrer 
Pérez galdós acollirà el XXV Sopar Po-
pular i la lectura del pregó. El dissabte, 
dia 6, la festa es centrarà a la plaça Tra-
falgar amb jocs populars (11h), ballada 
de sardanes (18h) i un concert de reg-
gae (21h). El diumenge, la plaça Trafal-
gar continuarà sent l’escenari principal 
amb la VII Trobada de col·leccionistes 
de xapes de cava (10h), sardinada i 
diverses actuacions (11h) i havaneres 
(20h).

Morera
D’altra banda, durant tot el cap de set-
mana l’AV de la Morera també estarà de 
festa major. Destacar que el dissabte, 7 
de juny, hi haurà la ‘banyetada dolça’ 
per diversos botigues del barri (10h); 
activitats i berenar infantil (18h); el 

Després d’un intens cap de setmana a 
diversos barris de Badalona, concre-
tament a Sant Mori de Llefià, Bufalà, 
el Centre, la Morera i Pomar, on han 
celebrat les seves festes majors orga-
nitzades per associacions de veïns i 
entitats de caire cultural, aquest diven-
dres les festes es traslladen a barris 
com Sant Antoni de Llefià, Canyadó i 
la Morera. Des de la plaça de les Pal-
meres, l’AV de Sant Mori de Llefià ha 
pogut celebrar-les amb xocolatada, 
sardinada i balls regionals, ja que ara 
fa un any es donaven per perdudes 
per la situació econòmica que pateix. 
Mentrestant, l’AV del Centre va posar 
punt i final a les Festes de Maig amb la 
tradicional Festa a Baix a Mar a ritme 
d’havaneres, sardinada i rom cremat, 
i a la plaça Antònia Boada es van ce-
lebrar diverses activitats esportives, 
concerts, correbars i dinar popular  
amb l’AV de Bufalà.

Canyadó
Ara, aquest divendres 5 de juny, el 
barri de Canyadó enceta la seva festa 
major amb el tradicional homenatge a 
la gent gran, ja que es realitza un dinar 
(14h), festival artístic amb l’actuació 
de Salsabor (17.30h) i sopar (21h), al 
carrer del Drac. Tot seguit, a les 22h, 
el grup Mar i Vent oferirà una cantada 
d’havaneres a la mateixa ubicació i l’AV 
de Canyadó oferirà rom cremat a tots 
els assistents. Mentrestant, a la plaça 
Lola Anglada tindrà sortida a les 22h 

Correfoc (19.30h) des de la plaça Bac 
de Roda, i el 34è Sopar de Germanor 
d’Homenatge a la Gent Gran amb ball 
popular (21.30h) al carrer Pirineus. I 

Destacades per les havaneres, cercaviles i activitats infantils durant tot el cap de setmana

Més fotografies

Més fotografies

Foto: Tacón del Duende

Foto: F.A. Sant Roc

Foto: Plataforma de la Gent Gran

El Casal dels Infants fa una 
crida al voluntariat per dur a 
terme els casals d’estiu

Foto: Casal Infants

S’apropa l’estiu i amb ell les vacances escolars, una 
època durant la que molts nens, nenes i joves no te-
nen l’oportunitat de gaudir d’un oci educatiu i de lleure 
adient per la situació de les seves famílies. Com cada 
any, el Casal dels Infants, amb seu a Badalona, Santa 
Coloma i Sant Adrià, fa una crida a la ciutadania per 
poder desenvolupar els seus casals d’estiu, amb acti-
vitats formatives i d’oci destinades a col·lectius amb 
menys recursos. Enguany, sota el lema ‘#Sóc Somiu-
re’, l’entitat ha engegat una campanya per reunir uns 
500 voluntaris per poder organitzar les seves activi-
tats estivals. A través d’un vídeo que es pot visionar a 
Youtube, l’associació convida a tothom a sumar-se “al 
somriure de les persones que formen part de l’entitat”. 

El Casal dels Infants acompanya a 5.000 infants, jo-
ves i famílies dels barris amb més necessitats socials 
durant 365 dies a l’any “per aconseguir millores con-
cretes i duradores en el seu creixement i en el seu 
entorn proper”. En aquesta tasca hi contribueixen més 
de 1000 voluntaris, socis, empreses i institucions. 
Durant el període vacacional, el Casal no només no 
tanca les seves portes, sinó que multiplica les ho-
res d’atenció per evitar que l’estiu resulti una època 
doblement dura pels nens i joves en risc d’exclusió 
social. Recordem que el Casal dels Infants va posar 
en marxa, fa uns mesos, la seva nova seu La Betsaida, 
al barri de Llefià, des de la qual dóna servei a famílies 
dels tres municipis del Barcelonès Nord.

finalment, el diumenge, dia 8, de 10.30 
a 13.30h, també al carrer Pirineus, 
s’organitzaran activitats i tallers per 
a infants i joves, a càrrec del Gripau 

Blau, on a més hi assistiran agents 
dels Mossos d’Esquadra, Guàrdia Ur-
bana i Ambulàncies La Pau per sumar-
s’hi a la festa amb activitats lúdiques.
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Hi ha una cosa que potser no queda cla-
ra: el consell d’administració de la Penya 
vol jugar l’Eurocopa. El problema no és 
que els jugadors vulguin i els que manen 
no. El problemea és  l’economia de la 
Penya. Aquesta pròxima temproada es-
tava previst reduir encara més el pressu-
post i, la classificació per una competició 
europea, costa al club uns 250 mil euros 
en concepte de desplaçaments, millora 
de contractes, obrir el Palau Olímpic, 
arbitratges... Salva Maldonado consi-
dera que això seria molt positiu perquè 
permetria que els joves tinguessin més 
minuts i, tot i que hi ha veterans, les set-
manes es farien menys llargues que amb 
un sol partit com ara. Els verd-i-negres 

Jugar a Europa seria genial per 
molts aspectes

Xavi Ballesteros
Periodista especialitzat en bàsquet

BADALONA ÉS BÀSQUET

saben que s’exposen a una sanció per 
no poder jugar els pròxims anys però 
és una tonteria perquè si realment no la 
poden jugar per diners tampoc podran 
els pròxims anys. Esportivament parlant 
penso que seria una gran notícia jugar-la 
perquè hi hauria més minuts pels joves. 
Pels seguidors també seria genial per-
què tindrien més partits per veure en-
cara que alguns es justifiquin dient que 
als partits de l’Eurocopa hi anaven dos 
mil seguidors. I pel club seria una nova 
oportunitat per treure el cap a Europa 
encara que sigui a la segona competi-
ció europea. En definitiva: cal buscar un 
patrocinador per poder cobrir el pressu-
post per jugar-la.
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  Els homes de 
Salva Maldonado 
demostren orgull 
contra el Barça 

  L’afició premia 
l’equip amb una 
gran ovació final

Mallet (7), Ventura (6), Kirksay (12), Suton 
(13), Savané (7), Vidal (8), Miralles (11), 
Hannah (5), Llovet (2), Abalde (-), Barrera 
(-) i Suárez (3).

80

Satoransky (10), Abrines (9), Thomas (8), 
Lampe (8), Tomic (3), Oleson (3), Huertas 
(12), Doellmann (10), Pleiss (2), Navarro (13) 
i Hezonja (-).

FC BARCELONA

74

FIACT JOVENTUT

La Penya s’acomiada fent un 
gran paper a l’Olímpic (74-80) 

En una vesprada màgica a Badalona, la 
temporada 2014-2015 abaixaria el teló 
sense el premi desitjat. El FIATC Joventut 
no va poder forçar un tercer partit meres-
cut, vistes les prestacions oferides per 
l’equip de Salva Maldonado contra el FC 
Barcelona i va acabar caient eliminat. Tot 
i el bon inici blaugrana (0-7), la Penya 
demostraria estar disposada a presentar 
batalla des del primer segon, completant 
un parcial de 11 a 2 que tancaria el pri-
mer quart (19-19). Només la màgia de 
Navarro permetria al Barça arribar al des-

Foto: ACB Photo

cans amb un mínim avantatge (36-38), 
després de perdre 12 pilotes i de veure’s 
per sota encaixant un triple de Kirksay 
(22-19). Superats uns 20 primers minuts 
d’extrema duresa, a la represa la Penya 
seria capaç de conservar la mateixa ac-
titud agressiva. El FC Barcelona oferiria 
símptomes d’estar incòmode, cometent 
errades poc habituals però tirant de per-
centatge per mantenir-se per davant (47-
54). En el quart decisiu, la resposta im-
placable de Huertas i Oleson contra zona 
precipitaria la derrota del FIATC Joventut 
(74-80). 

Salva Maldonado: “La gent ha vist un equip que ho ha 
donat tot a la pista i s’ha identificat amb aquest tarannà”
Com a cap de files, Salva Maldonado 
va oferir la seva particular visió d’un 
any d’èxits i emocions durant l’acte 
de final de temporada celebrat a les 
instal·lacions de l’Olímpic. Segons el 
tècnic, l’entitat ha d’estar satisfeta amb 
el rendiment assolit. “Jo penso que hi 
ha tres coses a tenir en compte. La pri-
mera és el fet de poder aconseguir els 
objectius. Com a club ens vam marcar 
fites ambicioses que s’han aconseguit”, 
va dir Salva Maldonado dirigint-se a 
l’afició. “La segona qüestió és que la 
temporada passi de forma fluida. Que 
tinguis bons i mals moments, però que 
tot passi. Crec que hem tingut moments 
espectaculars i d’altres amb més pro-
blemes, però els jugadors han treballat 
molt bé”, va afirmar el tècnic del FIATC 
Joventut. Segons va manifestar Salva 
Maldonado en l’acte de cloenda, “durant 

els nou mesos que hem estat treballant, 
tot ha anat de forma molt bona”. De la 
mateixa manera, el tècnic també faria 
esment a la gran sintonia establerta amb 
l’afició. “El tercer punt és la comunió 
que hem tingut. Com a entrenador sem-
pre mires si l’equip connecta amb el pú-
blic i el seu entorn. Penso que per segon 
any això s’ha aconseguit”, va reconèixer 
l’entrenador adrianenc. Al llarg del seu 
discurs, Maldonado intentaria explicar 
els motius que han dut la massa social 
del club a ser fidel a l’equip. “L’afició ha 
estat amb nosaltres perquè crec que han 
vist un equip que sempre s’ho ha deixat 
tot a la pista. La gent s’ha identificat 
amb aquest tarannà”, va argumentar. 
L’entrenador del FIATC Joventut, a qui el 
club vol renovar el contracte, tancaria el 
seu discurs amb un últim crit de ‘guerra’ 
pels aficionats: “Visca la Penya!”. 

El FIATC Joventut diu adéu a la seva massa social 
després d’una temporada d’objectius complerts 

  Tota la plantilla 
va haver de passar 
pel micròfon 
per dirigir-se als 
seguidors del club 

  Cada jugador 
va sortejar una 
samarreta oficial 
del FIATC Joventut

  “Durant els nou 
mesos que hem 
estat treballant, tot 
s’ha desenvolupat 
de forma positiva”

  “Com a tècnic, 
sempre mires si el 
teu equip enganxa 
el públic. Penso 
que per segon any  
s’ha aconseguit”

pivot del FIATC Joventut. El segon ca-
pità de la plantilla, Sitapha Savané, es 
va atrevir amb el català, afirmant haver 
“gaudit molt” al llarg de tota la tempo-
rada. “He jugat com feia deu anys que 

Alliberats de la tensió que implica el fet 
de mantenir-se en competició, la planti-
lla del FIATC Joventut va poder gaudir 
d’un punt final de temporada amb  bo-
nes sensacions. Envoltats d’aficionats, 
molts d’ells convertits ja en amics, els 
jugadors de la Penya rebre l’enèsima 
prova que demostra la gran tasca que 
han desenvolupat. És evident que la 
massa social del club ha sabut valorar 
la trajectòria de l’equip durant aquesta 
temporada, circumstància que que-
daria palesa amb una rebuda massiva 
als jugadors a la sala VIP de l’Olímpic 
de Badalona. Nacho Llovet, capità i un 
dels símbols de la tradició formativa 
de la Penya, seria l’encarregat d’obrir 
un torn de parlaments més que emotiu. 
“Des que estic al primer equip, aquest 
és dels anys que veig més gent aquí. 
Això suposa un punt més de la connexió 
que hem aconseguit aquesta temporada 
entre l’equip i l’afició”, va reconèixer el 

no feia. Vull donar les gràcies als com-
panys, als tècnics i a l’afició”, va afegir 
el pivot. Veterans com Albert Miralles 
també van parlar, destacant que el club 
“necessita respirar el caire d’il·lusió vis-

cut durant l’últim any”. Demond Mallet 
faria un pas més en el discurs, declarant 
el seu amor per la Penya i definint com 
“un únic equip” a plantilla i afició. El 
toc d’humor de l’acte el posaria un Tariq 

Kirksay sempre disposat a fer somriure. 
L’aler recordaria la seva primera entre-
vista com a jugador del FIATC Joventut 
per tal de reivindicar la confiança que ell 
tenia en aquest bloc. “Em van preguntar 
què esperava de la Penya i jo vaig res-
pondre que el club lluitaria per coses, 
intentant arribar al play-off i a la Copa. 
Tothom va riure i ara mira, aquí estem”, 
va dir Kirksay. Goran Suton també de-
dicaria unes emotives paraules als seus 
companys d’equip, definint-los com 
“els millors de la meva vida”. “Ha es-
tat el meu millor any jugant a bàsquet. 
M’ho he passat molt bé”, va reconèixer 
l’aler pivot balcànic. Clevin Hannah, Al-
bert Ventura, Alex Suárez, Alberto Abal-
de i Alex Barrera també van obsequiar 
l’afició amb els seus respectius parla-
ments, agraint el suport i el tracte rebut 
per part de tothom. Per tancar l’acte, els 
jugadors van participar en un sorteig de 
samarretes oficials.

Els jugadors verd-i-negres agraeixen el suport rebut i es mostren encantats amb els aficionats de l’entitat 

L’entrenador del FIATC Joventut va fer balanç de la temporada en l’acte de cloenda organitzat per la Penya

Foto: David Grau

Foto: David Grau
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Antonio Sánchez, 
nou director tècnic 
formatiu del Badalona

La coalició d’esquerres que pot governar 
Badalona no qüestiona el nou camp de futbol

Aquesta setmana s’ha tancat l’acord en-
tre el CF Badalona i Antonio Sánchez, el 
nou responsable màxim del futbol base 
escapulat. Sánchez (a la imatge amb 
Johan Cruyff) liderarà una reestructura-
ció de les categories inferiors del club. 
“És una persona molt ben relacionada 
amb el futbol de formació, de molta 
qualitat i amb molta experiència”, ex-

Les quatre forces d’esquerra que sumen els regidors 
necessaris per formar govern a l’Ajuntament de Ba-
dalona han dit la seva a aquest diari sobre l’estadi 
municipal de futbol, que va començar a construir-se 
el mes passat. Tot i que el projecte es va aprovar en 
el Ple i que l’obra està licitada, el més que possible 
canvi a l’alcaldia genera incertesa en l’entorn del CF 
Badalona. Ha estat durant el mandat de Xavier Gar-
cía Albiol que l’entitat escapulada ha pogut desen-
callar el vell anhel d’un nou camp. Per això, ara que 
s’ensuma la sortida del Partit Popular de la Plaça de 
la Vila, la gent escapulada vol saber si tot continua 
igual. I, pel que han manifestat al Diari de Badalona 
Dolors Sabater, Álex Pastor, Oriol Lladó i Àlex Ma-
ñas, no han de témer res.

Dolors Sabater

“El camp de futbol és un projecte que 
ja està en marxa i que es farà sense 
inversió pública. Per tant, no és prio-
ritari per a nosaltres en la revisió ge-
neral que farem, si governem, per tal 
d’afavorir el bé comú. No té res a veure, 
per exemple, amb el macro projecte del 
canal, que sí que s’enduu molts diners 
públics. Si hem de revisar alguna cosa 
és, potser, el parc d’habitatge que s’ha 
de construir a l’Avinguda de Navarra. 
Per altra banda, evidentment que per a 
la ciutat serà bo un nou camp de futbol”

Álex Pastor

“Els socialistes sempre hem estat al 
costat del projecte de l’estadi. És una 
obra ja licitada que s’ha finançat amb 
els diners de la venda dels terrenys 
privats de l’antic camp de l’Avinguda de 
Navarra. Badalona es mereix un estadi 
de futbol que ofereixi les màximes con-
dicions perquè el CF Badalona pugui 
créixer, i que puguem gaudir de futbol 
i bàsquet al màxim nivell professional, 
amb els beneficis directes i indirectes 
que això comportarà per la ciutat, i tam-
bé pel nostre esport de base”

Oriol Lladó

“No hi ha d’haver cap problema, però 
la posició definitiva la donarem quan 
coneguem a fons aquest assumpte. 
Com farem amb la resta de temes de 
la ciutat. Cal observar la tramitació i es-
tudiar bé l’expedient, el Badalona és un 
dels capitals de la ciutat i està en marxa 
un procés administratiu que cal aten-
dre. Per altra banda, s’ha de convocar 
la comissió de seguiment del conveni 
i assegurar el desenvolupament co-
rrecte de les promocions d’habitatge a 
l’Avinguda de Navarra”

Àlex Mañas

“Des d’Iniciativa mai no hem posat en 
qüestió la construcció del camp de fut-
bol perquè es farà amb els recursos que 
l’Ajuntament ha pogut treure de la venda 
d’uns terrenys que eren propietat del CF 
Badalona, a l’Avinguda de Navarra. Vam 
qüestionar la subhasta d’aquests terrenys, 
perquè creiem que estaven valorats a la 
baixa, però no fer l’estadi seria un frau 
per al CF Badalona. Això si, revisarem el 
plantejament de l’Avinguda Navarra per 
mirar de treure recursos per fer habitatge 
públic i fer front a l’emergència social”

plicava Miguel Ángel Sánchez a Ràdio 
B. El president va assegurar també que 
tots els entrenadors que treballaven en 
el futbol formatiu del Badalona tindran 
l’oportunitat de continuar. Amb tot, Javi 
Cuesta deixarà el juvenil A i el seu lloc 
l’ocuparà Cristian Algar. Està previst 
que Cuesta passi a formar part del cos 
tècnic del primer equip.

Abraham no accepta l’oferta de renovació 
del Badalona i marxa a l’Alcoià

  Dolors Sabater:
“L’estadi no té res
a veure amb el 
canal, que s’enduu 
molts diners públics”

  Álex Pastor:
“Badalona mereix
un estadi com cal 
perquè el club pugui 
créixer” 

  Oriol Lladó: 
“No ha d’haver-hi 
cap problema, però 
ens posicionarem 
quan coneguem el 
tema a fons”

  Àlex Mañas:
“No fer l’estadi
seria un frau al 
Badalona”

Abraham Noé ja és història per al Bada-
lona. Dilluns passat, el CD Alcoià anun-
ciava el seu fitxatge i dimarts l’entitat 
escapulada explicava en el seu lloc web 
que el canari no va acceptar la renova-
ció. A més, aclaria que, tant la directiva 
com el cos tècnic, apostaven per la seva 
continuïtat. “La impossibilitat d’igualar 
les nombroses ofertes que tenia el ju-
gador, totes elles superiors econòmica-
ment, ha estat determinant pel desenllaç 
de les negociacions”, diu la nota del 
club. El comunicat acaba amb un agraï-
ment als serveis prestats pel davanter 
nascut a Telde. “Ens enorgulleix haver 
contribuït que la seva millor etapa com a 
futbolista hagi estat vestint d’escapulat, 
i ens agradaria desitjar-li molta sort en 
els seus projectes futurs.” Abraham 
deixa el Badalona després de dos anys 
i mig, en els quals, a la lliga, ha defensat 
la samarreta escapulada en 81 ocasions 
i ha signat 28 gols.

Núm. 486
Del 05/06 al 11/06/2015

Núm. 486
Del 05/06 al 11/06/2015

Carta de comiat 
d’Abraham Noé 
al CF Badalona
Vull dirigir-me a tots els socis i aficionats 
del Club de Futbol Badalona per agrair 
el seu suport durant aquests dos anys i 
mig que he estat defensant, orgullosament, aquest històric club. També a 
l’entitat, per haver-me donat l’oportunitat de créixer, com a persona i com a 
futbolista; als companys, entrenadors i empleats, que m’han ajudat a madu-
rar molt durant aquesta etapa. A més, en aquests moments, quan sé que ja 
no defensaré més aquesta samarreta, el meu record és per a persones com 
Rodri, Galindo, Ramón Durán, Charli, Paco, que juntament amb altra gent, 
han fet que a Badalona em sentís com a casa. En especial vull recordar un 
directiu que sempre ha estat amb mi, sobretot en els moments més compli-
cats: Ramón Díaz.
Espero que el Badalona continuï creixent. La ciutat i el club s’ho mereixen. 
Sempre portaré aquests colors en el cor. Fins a sempre.Foto: CF Badalona
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Renovacions abans que cares noves
La direcció tècnica del Badalona continua 
treballant en l’equip de la pròxima tempo-
rada amb la consigna de prioritzar les re-
novacions als nous fitxatges. De moment, 
però, un bon grapat de futbolistes han 
deixat el club escapulat i solament Joan 
Grasa ha signat per al curs vinent. A la 
sonada marxa d’Abraham Noé, cal afegir 
la dels nou futbolistes amb els quals el 
club va dir que no comptava la setmana 
passada: Sergio López, Óscar Sierra, Da-
vid Bermudo, Álvaro Vega, Fran Bea, Edu 
Silva, Xavi Ferrón, Marc Mas i Joel Huer-
tas. La voluntat de Cándido Viana i Manolo 
González és mantenir el màxim nombre de 
jugadors però, pel que sembla, no és una 
feina fàcil. Econòmicament, el Badalona 
no pot competir en primera línia. Això 
explica, per exemple, que Juanjo Prior es 
trobi molt a prop de signar per l’Olot. Per 
altra banda, no és segura la continuïtat de 
Marcos Pérez, tot i que té un any més de 
contracte. El porter podria contemplar la 
possibilitat de marxar i sonen equips com 
el Cornellà i el Sabadell. Ben segur que en 
els pròxims dies hi haurà notícies.

La prioritat és mantenir els jugadors que interessen del curs passat

Foto: L’Esportiu
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Un Diari de Primera 
per una ciutat de primeraA
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Dracs, a un pas d’accedir a 
la seva 13a final de la LNFA

Després de la trobada que va enfron-
tar a catalans i madrilenys, tot just 
dotze dies, a l’última jornada de la 
temporada regular de la LNFA Sèrie 
A i que va acabar amb una victòria 

dels Dracs (34-0), que va servir per 
a disputar la semifinal a casa, arriba 
l’hora de la veritat per a l’esquadra 
badalonina. Els pupils d’Óscar Ca-
latayud no poden relaxar-se pel gran 

resultat collit en l’últim enfrontament, 
ja que cada partit és diferent i qualse-
vol detall pot canviar el rumb. A més, 
els Osos Rivas recuperen diverses pe-
ces claus a la seva defensa. En canvi 
els Dracs intentaran aprofitar el gran 
moment de forma que han mostrat a 
les últimes trobades per aconseguir 
estar present a la seva tretzena final. 
Comptaran amb jugadors de qualitat 
com Curtis Cannon, Javier Fernández, 
Joan Carles Bartra, Kevin Duley, Mar-
cos Carmona, Óscar Pérez o Ian Es-
coda. La incògnita tornarà a estar en 
el punt de quarterback, on les últimes 
jornades s’ha pogut observar a Sergi 
Gonzalo, Carlo Carminatti, i fins i tot 
a Curtis Cannon. La semifinal tindrà 
cita aquest diumenge, 7 de juny a les 
11.30 hores, al Camp del Badalona i 
l’entrada té un cost de 5 euros.

Aquest diumenge s’enfronten de nou a casa amb els Osos

Foto: Joan Sancho

Segon doblet de 
Fernàndez al Torneig  
Facundo Lagunas
El jove badaloní Adrià Fernàndez conti-
nua una temporada plena d’èxits i acon-
segueix per segona temporada con-
secutiva el doblet (juvenil i absolut) al  
Torneig Facundo Lagunas, que el Club 
Tennis Taula va celebrar el passat cap de 
setmana. A la prova d’absolut, Fernàn-
dez es desfeia en semifinals amb Serra i 
a la final amb Garcia. I en juvenils, Adrià 

Poliesportiu

Foto: CTT Badalona

Fernàndez aconseguia el títol davant de 
Pérez, que accedia a la seva primera fi-
nal, mentre que en alevins, Pau Lloret 
també repetia títol i Montàñez, sotcam-
pió. En dobles, la parella formada per 
Boris i Àlex Bocanegra triomfava davant 
de Miguel i Gabriel Ruiz, i en absolut 
B, Pere Navarro s’enduia el títol davant 
Floreta.
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Tornejos i campus agafen el relleu de la 
competició per seguir jugant a bàsquet 
Amb la temporada acabada el bàsquet no 
para a la ciutat. Després de la tensió de la 
competició arriben els diferents campus 
i torneigs per seguir gaudint del bàsquet 
d’una manera més lúdica i relaxada i amb 
moltes opcions de diferents clubs per triar.
- Aquest mateix cap de setmana es dispu-
ta a Casagemes el ‘3x3 Torneig Pere Gol’, 
amb un mínim de 3 partits garantits per 
cada equip i en totes les categories. L’AE 
Minguella també organitza, del 29 de juny 
al 17 de juliol un Campus d’Estiu de Tec-
nificació amb Pere Garcia, entrenador del 
sènior blau, per a nois i noies de les catego-
ries Pre-infantil, Infantil i Cadet. Un campus 
específic per millorar fonaments i tècnica 
individual i tàctica d’equip.
- El Círcol també organitza aquesta tempo-
rada el  ‘I Torneig 3x3 Círcol Badalona’ obert 
a tothom. Serà el proper 13 de juny, amb la 
peculiaritat que es disputaran partits al Pa-

velló de la Plana però també es muntaran pistes 
a la Plaça de La Plana, per jugar partits a l’aire 
lliure. En total, 10 pistes mini i 6 pistes de cistella 

gran. I a l’endemà, el 14 de juny, ‘3a edició del Torneig UB Lllefià’, al Poliesportiu 
Municipal de Llefià, un torneig que poc a poc es va consolidant. 
- L’AE Badalonès, per la seva banda, organitza aquest any la ‘I edició del campus 
‘Jornades de Tecnificació d’Estiu’ per a les categories Premini i Mini. Serà  del 29 
de juny al 3 de juliol i del 6 al 10 de juliol, per d’aprofundir en la millora d’aspectes 
tècnics i tàctics individuals i de grup, sense oblidar la vesant lúdica. Per això tam-

bé organitzen activitats paral·leles per fomentar la 
convivència.
- L’AE Sant Andreu de Natzaret ha optat per la op-
ció d’un ‘Campus Multiesportiiu 2015’, on  el bàs-
quet serà l’eix vertebrador, però sense renunciar a 
altres esports i activitats de lleure. Des de 2 dies 
fins a 4 setmanes organitzaran diferents activitats 
orientades a desenvolupar la creativitat i la inicia-
tiva dels nens i nenes. 

Noms propis a Sant Adrià
Sant Adrià de Besòs també ofereix opcions interes-
sants per seguir perfeccionant el bàsquet. El Com-
plex Marina-Besòs  acollirà del 29 de juny al 31 de 
juliol el ‘IV Campus de Tecnificació Ivan Corrales’. 
Dani Poza i Jordi Vizcaíno, coordinador i entrena-
dor de sènior  del Femení Sant Adrià, també ofe-
reixen un Campus de Tecnificació obert a tothom 
a partir del 22 de juny. I un any més el Poliesportiu 
Ricart acull al juliol el ‘Campus de Tir Josep María 
Margall, orientat a la millora del tir i l’anotació.

Segona Catalana
En un dia d’acomiadaments, la Unifica-
ció Llefià no va poder brindar una última 
victòria a la seva massa social en el da-
rrer partit del curs al grup II de Segona 
Catalana. El San Juan Atlético Montcada 
va aconseguir segellar la seva tercera po-
sició a Badalona (2-3), sobreposant-se 
al gol matiner de Casillas (9’). Durant els 
primers compassos del segon temps, els 
homes de José Pinti es mostrarien real-
ment encertats de cara a porteria, acon-
seguint perforar el marc d’Uri Llaveria 
en tres ocasions en només onze minuts 
de diferència. Albert Jiménez (52’ i 64) i 
Edgar Gómez (54’) situarien el 1 a 3 en 
el marcador, forçant al Llefià a buscar 
l’heroica per puntuar. El conjunt de Jordi 
Souto, que amb una combinació de re-
sultats encara optava al tercer lloc, només 
va poder retallar distàncies gràcies a una 
jugada desafortunada d’Álex Torres (75’). 
Caient a casa contra el San Juan Atlético, 
la Unificació tanca la lliga com a sisè clas-
sificat del grup II de Segona Catalana (56 
punts), sent el segon club menys golejat 

  Equip  PTS GF GC

Segona Catalana (Grup II)
 1.  CE Mataró 80 84  35
 2.  CE Premià 63 59 43
 3. San Juan Atlético 62 65 41
 6. Unificació Llefià 56 53 38
 10.  Lloreda CF 46 49 49

Tercera Catalana (Grup IV)
     1. AD La Llàntia   80 96 45
 11.  CF Bufalà 48 76 84

Quarta Catalana (Grup VI)
 1. Fundació Grama 73 131 15
 3. UD Àguila 55 85 49
 4. Pere Gol 51 72 50
 9. Roma Sports 32 44 60
       12.     Badalona Sud 14 37 116

Classificacions

                           Segona Catalana: lliga finalitzada
                             

Tercera Catalana: lliga finalitzada

                            Quarta Catalana: lliga finalitzada   

Propera jornada

Resultats de la jornada

  
                   Unificació Llefià 2        -       3 San Juan Atlético
                                CF Ripollet 4        -       1 CF Lloreda
 
                  Llavaneres 6         -       4 CF Bufalà

 UD Àguila  2   - 1 Masnou Atlètic
 Pere Gol   -  Descansa
 Roma Sport 4  - 1 Premià de Dalt B
 Badalona Sud 4  - 3 CE Cabrils B
                    

La Unificació Llefià tanca la lliga en sisena 
posició i el Lloreda CF cau fins al desè lloc

Sant Gabriel Femení

El Sant Gabriel continua avançant en 
la configuració de la primera plantilla
Al Ruiz Casado hi comença a haver 
moviments. Loren Rubio i Pedro 
Martín treballen per configurar les 
plantilles del nou primer equip i 
del filial de Preferent, després del 
descens a Segona Divisió. En pri-
mer lloc, la direcció esportiva del 

Sant Gabriel ja ha donat les pri-
meres baixes. Maria Rubi, Judith 
Muñoz i Andrea López, jugadores 
del filial, no seguiran al ‘nou’ pri-
mer equip de Segona Divisió. A 
més, la portera Itziar Martínez fitxa 
pel FC Barcelona i Jessica Cobos, 

Foto: Futfemcat

de la lliga (38 gols). El duel de diumenge 
passat va servir per acomiadar a jugadors 
molt importants en la història recent del 
club. Mejia (tres temporades i mitja), Ser-
gio Azañón (cinc temporades) i Paco Ra-
mos (l’heroi de l’ascens a Primera Catala-
na) diuen adéu al Llefià. També marxa del 
club el company de batalla de Jordi Souto 
durant els darrers cinc anys, el tècnic José 
Manuel Pérez. L’altre equip de la ciutat del 
grup II de Segona Catalana, el Lloreda, va 
caure derrotat al camp del Ripollet (4-1), 
en l’últim duel del curs. El partit esta-
ria força controlat pels locals, els quals 
aconseguirien fer dos gols abans del pri-
mer quart d’hora de joc. Moha, migcentre 
arribat al mercat d’hivern, seria l’autor de 
les dues primeres dianes vallesanes (4’ i 
14’). Poc després, Jakob podria retallar 
distàncies pel Lloreda (26’), però el Ripo-
llet tornaria a mostrar-se eficaç per anotar 
dos gols més. Héctor, l’altre migcampista 

pur de l’equip de Juan Carlos Torres faria 
el 3 a 1 i el 4 a 1 final (39 i 53’). D’aquesta 
manera, el Lloreda finalitza la temporada 
perdent els dos últims partits de lliga i 
caient fins al desè lloc de la classificació 
(46 punts). Per enèsima vegada, després 
d’un gran inici que feia somiar amb la 
promoció, l’equip no ha pogut competir 
per pujar.

Tercera Catalana 
Al grup IV de Tercera Catalana, el CF Bufa-
là va disputar el darrer partit de la tempo-
rada fa més d’una setmana, caient derrotat 
al camp del Llavaneres (6-4). Amb aques-
ta última derrota, els badalonins tanquen 
una temporada molt complicada, on ha 
passat de poder lluitar per l’ascens de ca-
tegoria a acabar en onzè lloc (48 punts). 
Durant la segona part del campionat, el 
conjunt de Sergio López ha perdut deu 
partits i només ha pogut sumar 19 punts.

també portera, marxa a l’Europa. En 
els pròxims dies es podrien donar 
més baixes. Mentre s’anuncien els 
adéus, el club també ha confirmat 
alguns dels noms de jugadores del 
filial d’aquest any que formaran part 
del primer equip a Segona Divisió. 
Noelia Vizcaino (portera), Laura 
González, Mònica Orteu, Anna Ra-
mos, Alba Baos, Tania Moyano, 
Esther Solà, Paula Martínez, Marta 
Campanales, Sonia Vega, Natalia 
Sanahuja i Maria González repeti-
ran temporada a les ordres de Loren 
Rubio. Pel que fa a les futbolistes 
del primer equip 2014-2015, només 
Marta Villarejo ha confirmat que es 
queda al club. De cara al pròxim 
curs, el Sant Gabriel ja ha lligat les 
dues primeres cares noves de la 
plantilla. La primera és Andrea Cor-
tés, central procedent del filial del 
FC Barcelona (1998). “És una juga-
dora potent i té molta sortida de pi-
lota”, afirma Loren Rubio per definir 
a Cortés. L’altra cara nova del Sant 
Gabriel 2015-2016 és Maria Ramos 
(1995), lateral “ràpida i contundent” 
que prové del FC Cerdanyola del 
Vallès.

Foto: Geri Fotografies
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La Colla Micaco s’anota un 
4de7 i un 3de7 a Montcada

Els Castellers de Badalona han ac-
tuat aquest diumenge a Montcada i 
Reixac per participar en el bateig de 
la segona etapa dels Castellers de 
Montcada i Reixac, coincidint amb la 
festa major de la població. Una diada 
particular ja que les dues formacions 
que apadrinaven la colla local, els 
Castellers de Badalona i els Caste-
llers de Sabadell, van ser alhora apa-
drinats pels de Montcada en el seu 
naixement. Els de la camisa micaco 
van encarar el 4de7, un castell amb 
forces rotacions que, tot i tancar-se 
durant la pujada, van poder contro-
lar i descarregar sense ensurts. La 
segona ronda va ser el moment per 
al plat fort del dia: el 4de7 amb agu-
lla. El castell, que presentava canvis 
a darrera hora, va presentar alguns 
problemes i la llargada va fer que, 
finalment, cedís per dalt, el que va 
impossibilitar la descarregada. Tot i 
el petit entrebanc, els micacos van 
voler sortir de plaça amb el 3de7, un 
castell que van dominar i que es van 
anotar. Per acabar la diada, els de la 
camisa micaco van descarregar, de 
nou, 2 Pilars de 4 simultanis.

Un total de 1.810 persones han visitat a 
la sala Josep Uclés-El Carme l’exposició 
Els pericos de Perico, una mostra retros-
pectiva de l’obra artística de Perico Pastor. 
L’exposició ha estat oberta al públic des 
del 5 de febrer fins al 31 de maig. Du-
rant aquests 4 mesos, els visitants han 
pogut veure una cinquantena d’obres de 
la col·lecció personal de Perico Pastor, 
un dels artistes catalans més reconeguts, 
que mostraven les diverses temàtiques 
tractades per l’autor i l’evolució de l’artista 
al llarg dels anys. Com a activitat comple-
mentària a l’exposició, el dia 11 de maig, 

Perico Pastor va fer al Pati de Lletres de 
l’Edifici Històric de la UB, una obra inèdita 
de gran format dibuixada en viu amb tinta 
xinesa sobre paper. El dia 13 de maig es 
va fer la inauguració oficial i la descoberta 
del dibuix. Aquest muntatge efímer vo-
lia retre homenatge a tota una generació 
d’intel·lectuals que es van llicenciar a la 
UB l’any 1934, com ara Jaume Vicens Vi-
ves, Bartomeu Rosselló-Pòrcel, Salvador 
Espriu, entre d’altres, i que encarnaven la 
il·lusió d’uns anys truncats el 1936, però 
que, malgrat tot, van aconseguir mantenir 
l’esperit més enllà de la guerra. 

Prop de 2.000 visitants 
ha vist la mostra ‘Els 
pericos de Perico’Van participar al segon bateig dels Castellers de Montcada i Reixac

L’Espai Betúlia acull 
‘Mar de poetes’ de 
l’artista Jordi Sarrate
L’Espai Betúlia ha acollit aquest dijous 
la inauguració de Mar de poetes, una 
exposició de Jordi Sarrate amb una part 
important de l’obra plàstica que l’artista 
ha fet com acompanyament a l’obra de 
cinc poetes cabdals de la poesia ca-
talana contemporània: Miquel Bauçà, 
Miquel Desclot, Miquel Martí i Pol, Vi-
cent Andrés Estellés i Joan Vinyoli. “El 
poeta –diu Víctor Sunyol sobre aquesta 
exposició- va de la vida a la paraula per 
atènyer més vida. I per atènyer més vida, 
Sarrate va de la paraula a la imatge, a 
través d’ell mateix i a través d’una mar 
de poetes i poesia”. L’exposició es po-
drà veure fins al 28 de juliol. El dia 9 

de juliol (19.30 h) es farà una visita co-
mentada amb l’autor.

Nens i nenes construeixen al Màgic 
una Badalona a base de plastilina

El Màgic Badalona va organitzar el passat 
cap de setmana una acció en la que entre 
tots els nens i nenes que visitaven el cen-
tre comercial formaven la ciutat de Bada-
lona en plastilina. Cada nen va poder crear 
lliurement figures que es van col·locar a 
la gran maqueta parcial de la ciutat i que 
formaven una peça plena de color. L’acció, 
patrocinada per Megacine, va tenir una 
gran participació. La maqueta de la ciutat 
amb les figures creades pels nens quedarà 
exposada a la plaça central del centre co-
mercial fins al 20 de juny, dia en què els 
nens que ho desitgin podran recollir la 
seva figureta entre les 17:30h i les 20:30h. 
A més, el mateix dissabte, a les 18h, es 
farà un sorteig d’entrades de cinema entre 
tots els nens participants.

La Faràndula reuneix gegants d’arreu 
per commemorar el seu 10è aniversari

  La Faràndula 
comptarà 
amb colles de 
Catalunya i de les 
Balears i Navarra

  La celebració 
girarà entorn al 
gegant Rigolf de 
Poià, ‘nascut’ al 
2005 amb l’entitat

no, que, més endavant, es va anomenar 
Mas de Sa Murtra i, posteriorment, ja en 
ple segle XV, es on van instal·lar-se els 
monjos jerònims per fundar el monestir 
de Sant Jeroni de la Murtra. El gegant, 
inspirat en les talles romàniques del Pi-
rineu català, va ser construït pels artistes 
Sergi Herrera i Agustí Bragado del taller 
La Xamba de Lleida i fou estrenat el  7 

de maig del 2005, en motiu del Badage-
gants. Van apadrinar-lo els gegants de 
Sant Fruitós de Bages. Durant aquesta 
dècada, l’entitat la Faràndula de Badalo-
na ha incrementat la seva família festiva 
amb la incorporació dels gegants Marcus 
Porcius, que representa un important 
productor de vi de la Baetulo romana del 
segle I aC, i la Senyora de Pavillard, una 

dama benestant modernista, de principi 
del segle XX, muller de l’industrial francès 
Enric Pavillard. Compta també amb una 
bona sèrie de capgrossos, la delícia dels 
més menuts. A banda de les actuacions 
locals i a nivell de Catalunya, la colla ha 
participat en festes d’arreu dels Països 
Catalans, des de la Catalunya Nord fins a 
les Illes Balears i el País Valencià.

L’entitat organitzarà el proper cap de setmana, 13 i 14 de juny, diferents activitats
La Faràndula de Badalona compleix en-
guany el seu 10è aniversari i, per com-
memorar-ho, l’entitat ha organitzat una 
sèrie d’actes que tindran lloc el cap de 
setmana del 13 i el 14 de juny. El Rigolf 
de Poià, gegant que es va presentar amb 
el naixement de la societat l’any 2005, 
serà el principal protagonista, que estarà 
acompanyat d’altres gegants convidats, 
fins i tot de les Illes Balears i de Nava-
rra. El dissabte a la tarda tindrà lloc una 
cercavila pels principals carrers del cen-
tre de la ciutat i una mostra de balls a la 
plaça de la Vila amb les colles vingudes 
de fora de Catalunya. El diumenge al matí 
hi haurà una trobada de gegants al parc 
de Pompeu Fabra que reunirà una vintena 
de figures d’arreu del país i de més en-
llà. Més tard, una cercavila menarà tots 
els participants fins a la Rambla, davant 
del monument a Roca i Pi, on tindrà lloc 
l’esclat final de la festa, amb moltes sor-
preses. L’amfitrió de la festa, en Rigolf de 
Poià, representa un dels personatges més 
importants de la Badalona medieval del 
segle XIII, juntament amb Guadamir de 
Canyet i Gotmar de Pomar. Aquest no-
ble senyor feudal va viure a la vila Poia-

Foto: Màgic

La companyia local Màgic Empenta 
omplirà aquest diumenge l’escenari 
del Teatre Blas Infanti, al barri de Llefià, 
amb l’estrena de l’obra Doña Rosita, la 
soltera, de Federico García Lorca. Sota 
la direcció de Bibiana Morales Colomé, 
el grup teatral badaloní sortirà aquest 7 
de juny amb la intenció de plasmar una 
actuació plena de qualitat i, sobretot, 
de celebració. I és que Màgic Empenta 
compleix 10 anys de trajectòria al món 
de l’escena, tant a nivell de Badalona 
com a altres municipis de la zona.

La Cia. Màgic 
Empenta 
celebra 10 
anys amb 
García Lorca

Foto: La Faràndula
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